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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. juni 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 400 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål 400
”I det tilfælde at ministeren er enig med Forbrugerrådets konklusioner, hvad har 
ministeren da i sinde at gøre ved problemet?”

Svar
Som nævnt i svaret til spørgsmål 398 foretages der analytisk kontrol for ftalater, og det 
er planlagt at fortsætte denne kontrol også i 2010. Jeg vil bede Fødevarestyrelsen om at 
sikre, at der også bliver udtaget prøver af olivenolie på flasker samt ubrugte skruelåg til 
denne kontrol.

Problemet med ftalatafsmitning er drøftet med erhvervet, som har til hensigt at fortsætte 
informationsindsatsen, bl.a. med et temakursus for erhvervet i 2010. 

Endeligt vil jeg desuden bede Fødevarestyrelsen om at rejse sagen i EU.
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